
RADA MIEJSKA w ŚREMIE 
 ul. Plac 20 Października 1 
        63 – 100 Śrem 

PAOOR.0012.7.2.2024.MAM 

Protokół Nr 2/2024 

 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Śremie 
odbytego 20 czerwca 2024 r. o godz. 15.30  

w sali nr 24 Urzędu Miejskiego w Śremie, Pl. 20 Października 1 
 

 
Przewodniczący Komisji – Artur Konon 13 czerwca 2024 r. zwołał 

posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Śremie 
na 20 czerwca 2024 r. O zwołaniu posiedzenia zostali powiadomieni drogą 
elektroniczną wszyscy członkowie Komisji oraz zaproszeni goście. 
(Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji stanowią załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu). 

 
Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli:   

1. Baum Sławomir  - Radca Prawny; 
2. Bednarowicz Katarzyna - Naczelnik PPS; 
3. Wiśniewski Grzegorz - Burmistrz Śremu; 
4. Media. 

 
Otwarcia obrad o godz. 15:30 dokonał Przewodniczący Komisji, Artur 

Konon, serdecznie witając wszystkich obecnych. Następnie stwierdził, 
że zgodnie z listą obecności na sali jest obecnych 4 członków Komisji, a więc 
Komisja jest władna do podejmowania decyzji.  

• Radny Tomasz Przybylski – nieobecny usprawiedliwiony. 
(Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 
 
Porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołu 1/2024 z posiedzenia Komisji. 
2. Przeprowadzenie postępowania wyjaśniającego dotyczącego złożonej 

skargi. 
3. Stanowisko Komisji w sprawie złożonej skargi. 
4. Przygotowanie projektu uchwały w sprawie skargi. 
5. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji.  

 
Nie zgłoszono uwag/zmian do porządku obrad. 
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Ad.1. Przyjęcie protokołu 1/2024 z posiedzenia Komisji. 
Przewodniczący Komisji poinformował, że protokół 1/2024 

z posiedzenia Komisji został przekazany radnym. Do protokołu nie zgłoszono 
uwag.  

Wobec powyższego stwierdził, że protokół z posiedzenia Komisji został 
przyjęty bez odczytywania. 
 
 
Ad.2. Przeprowadzenie postępowania wyjaśniającego dotyczącego złożonej 
skargi. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że 27 maja 2024 roku wpłynęła 
do Rady Miejskiej w Śremie skarga na Burmistrza gminy Śrem. Dodał, że treść 
skargi wraz z opinią Radcy Prawnego została przekazana 
radnym z zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji. 
(Pismo Przewodniczącego Rady, przekazujące skargę oraz opinię Radcy 
Prawnego pod obrady Komisji stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu). 

Następnie Przewodniczący Komisji poprosił Naczelnik PPS, Katarzynę 
Bednarowicz o przybliżenie przedmiotu skargi. 

Naczelnik PPS, Katarzyna Bednarowicz wyjaśniła, że z zgodnie 
z obowiązującymi przepisami prawa Burmistrz Śremu jest organem 
właściwym do:  

• sporządzania projektów aktów planowania przestrzennego, 
są to zarówno miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego 
jak i plan ogólny gminy; 

• tworzy oraz prowadzi, w tym aktualizuje i udostępnia zbiory danych 
przestrzennych, które definiowane są w pliku o rozszerzeniu GML. 
Pliki te otwierane są za pomocą specjalnych programów 
dostępnych również w darmowych wersjach. 

Następnie poinformowała, że uchwała w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia planu ogólnego została przez Radę Miejska w Śremie 
podjęta 31.01.2024 r. Dane przestrzenne zostały na stronie BIP udostępnione 
w dn. 1.03.2024 r., czyli termin 30 dniowy został dotrzymany 
(http://umsrem.bip.eur.pl/public/?id=228335). Udostępnienie danych 
w Biuletynie Informacji Publicznej, który jest dostępny dla każdego, 
powoduje, że zgodnie z ustawą o dostępie do informacji publicznej, tych 
danych się nie udostępnia na wniosek. Ponadto poinformował, że plik GML 
można pobrać również ze strony: sip.srem.pl, gdzie jest prowadzony rejestr 
urbanistyczny gminy. W dalszej kolejności zaprezentowała zebranym jak 
pobrać, otworzyć oraz sprawdzić poprawność pliku GML za pomocą 

http://umsrem.bip.eur.pl/public/?id=228335
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darmowego programu QUGIS. Zaprezentowała również, że plik GML, danych 
przestrzennych do ww. uchwały, sprawdzony przez darmowy walidator, 
przywołany w skardze, daje wynik prawidłowy. Zatem wnioski strony 
skarżącej z przeprowadzonego dochodzenia należy uznać za fałszywe. 

Podsumowując stwierdziła, że plik został przygotowany prawidłowo 
oraz dostęp do niego nie jest ograniczony i każdy może go swobodnie 
pobrać. 

 
W dalszej kolejności Przewodniczący otworzył dyskusję w tym punkcie 

posiedzenia.  
W dyskusji głos zabrali: 
Przewodniczący Komisji Artur Konon zapytał, czy skarżący zwrócił się 
osobiście do gminy, by można było mu zaprezentować, że dane są tak 
naprawdę dostępne dla każdego? 
Naczelnik PPS Katarzyna Bednarowicz, odpowiedziała, że nie było takiego 
zainteresowania. Natomiast wiadomo, że skarga podobnej treści jest 
składana do wielu gmin. Mnóstwo gmin rozpatrywało już te skargi 
stwierdzając ich bezzasadność. Dodała również, że z czynności jakie 
zaprezentowała wcześniej w jasny sposób wynika, że dochodzenie 
skarżącego nie zostało przeprowadzone w rzetelny sposób. W związku z 
powyższym można domniemać, że skarga została wysłana zgodnie z 
określonym szablonem do wielu gmin.  
Dyskusję zakończono. 
 
Ad.3. Stanowisko Komisji w sprawie złożonej skargi. 

Przewodniczący Komisji zaproponował, żeby Komisja przyjęła 
stanowisko, w którym stwierdza, że skarga, w części dotyczącej 
nieudostępnienia przez Burmistrza Śremu na wniosek osoby skarżącej pliku 
GML, jest bezzasadna. 
(Stanowisko Komisji stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). 
 

Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia.  
Dyskusji nie podjęto 
 

Przystąpiono do głosowania za przyjęciem stanowiska w sprawie 
uznania skargi za bezzasadną. 
Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne:  
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ZA (4) Artur Konon, Cezary Strzelec, Edward Szczepański, Tomasz Wojna;  
PRZECIW (0); 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0); 
BRAK GŁOSU (0); 
NIEOBECNI (1) Tomasz Przybylski. 
 

Komisja w głosowaniu, 4 głosami „za” – jednogłośnie przyjęła 
zaproponowane stanowisko dotyczące uznania skargi za bezzasadną.  

 
Ad.4. Przygotowanie projektu uchwały w sprawie skargi. 

Przewodniczący Komisji wznowił obrady oraz przedstawił projekt 
uchwały w sprawie uznania skargi na Burmistrza Śremu za bezzasadną. 

 
Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję w tym punkcie 

posiedzenia.  
Dyskusji nie podjęto 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zatwierdzenia projektu 
uchwały w sprawie uznania skargi na Burmistrza Śremu za bezzasadną 
Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne:  
ZA (4) Artur Konon, Cezary Strzelec, Edward Szczepański, Tomasz Wojna;  
PRZECIW (0); 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0); 
BRAK GŁOSU (0); 
NIEOBECNI (1) Tomasz Przybylski. 
 
Komisja w głosowaniu, 4 głosami „za” – jednogłośnie, zatwierdziła 
ww. projekt uchwały. 
(Projekt uchwały wraz z pismem z prośbą o uzupełnienie porządku obrad 
sesji w dn. 27.06.br. stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu) 
 

Raport z przeprowadzonych głosowań stanowi załącznik nr 6 
do niniejszego protokołu. 
 
Ad.5. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji.  
Dyskusji nie podjęto 
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Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Komisji – Artur 
Konon zakończył posiedzenie Komisji, dziękując za udział w posiedzeniu 
zaproszonym gościom i członkom Komisji o godz. 15:54. 
 
 
 

Przewodniczący Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji 

 
Artur Konon 

 
 
 
Załączniki: 

1) Zawiadomienia o komisji; 
2) Lista obecności Członków Komisji; 
3) Pismo Przewodniczącego Rady przekazujące skargę oraz opinie Radcy 

Prawnego; 
4) Stanowisko Komisji; 
5) Pismo o uzupełnienie porządku obrad III sesji o proj. uchwały 

w sprawie uznania skargi na Burmistrza Śremu za bezzasadną; 
6) Raport głosowań.  

 
 
 
Protokołowała: 
Marta Matuszewska 
Podinspektor 


